
Protokół z posiedzenia XVII Sesji Rady Gminy Świercze. 

W dniu 19 lipca 2012 roku w Urzędzie Gminy Świercze odbyło się posiedzenie XVII Sesji 

Rady Gminy. Przewodniczący Rady Gminy Pan Wiesław Kęsicki powitał radnych oraz 

zaproszonych gości. Stan Radnych na posiedzeniu wynosił 14 osób na 15 uprawnionych (lista 

radnych oraz zaproszonych osób w załączeniu). Następnie Przewodniczący odczytał porządek 

obrad: 

1. Otwarcie sesji stwierdzenie poprawności obrad. 

2. Przyjęcie porządku dziennego sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Informacja Wójta Gminy o pracy w okresie miedzy sesyjnym i realizacji uchwał 

podjętych na poprzedniej sesji. 

5. Interpelacje radnych. 

6. Zajęcie stanowiska w sprawie pisma Pana Rafała Szczepańskiego zam. ul. Osowska 

27/1 w Warszawie. 

7. Zajęcie stanowiska w sprawie pisma Pana Mirosława Lubienieckiego zam. Klukowo 

35. 

8. Zajęcie stanowiska w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem/dzierżawę 

Zakładowi Usług Wodnych w Mławie oczyszczalni ścieków i sieci kanalizacji sanitarnej 

w Świerczach. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Uchwale nr 26/III/03 Rady Gminy Świercze z 

dnia 13 lutego 2003 r w sprawie zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania 

napojów alkoholowych na terenie gminy Świercze. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie powołania komisji doraźnej do opracowania Statutu 

Gminy Świercze. 

11. Informacja Wójta Gminy na temat pracy i funkcjonowania Urzędu Gminy. 

12. Ocena stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy Świercze – 

informacja Kierownika Posterunku Policji i Komendanta Gminnego OSP. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2012. 

15. Odpowiedzi na interpelacje. 

16. Wolne wnioski. 

17. Zamknięcie obrad sesji. 

Zgodnie z pkt. 2 Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek obrad, za przyjęciem 

porządku dziennego sesji głosowało 14 radnych, porządek przyjęto jednogłośnie. 

Następnie Przewodniczący Rady poinformował o wyłożonym do wglądu protokole z XVI 

Sesji Rady Gminy. Zgodnie z pkt. 4 porządku obrad Pan Wiesław Kęsicki poprosił Wójta                                

o przedstawienie informacji o pracy w okresie miedzy sesyjnym i realizacji uchwał 

podjętych na poprzedniej sesji. Głos zabrał Pan Adam Misiewicz który poinformował 

zebranych o: 



- pożegnaniu  Pana Romana Kalinowskiego Dyrektora Publicznej Szkoły Podstawowej 

w Świerczach który z dniem 31 sierpnia br. odchodzi na emeryturę oraz Pani Teresy 

Nowakowskiej która również w tym roku osiągnęła wiek emerytalny, 

- przedłużeniu o 2 miesiące prac budowy oczyszczalni przez firmę Wodbud z powodu 

pogody (częste opady deszczu) oraz braku zasilania oczyszczalni w energię (brak 

transformatora), Urząd wystąpił z wnioskiem do Energii już w 2008 roku w chwili 

obecnej czekamy na podłączenie, 

- odbiorze sieci kanalizacji sanitarnej, pozostaje jedynie kwestia podłączenia która 

będzie możliwa w momencie podłączenia do zasilania w energie elektryczną, 

- uporządkowaniu drogi do oczyszczalni (chodzi o położenia nakładki asfaltowej). 

Ad:5 

Jako pierwszy głos zabrał Radny Remigiusz Dudek „Czy czynione są starania o 

przyspieszenie melioracji ?” 

Następnie Radny Leszek Ostrzyniewski  „ Oczyszczalnia – kto będzie finansował 

transformator i ile to będzie kosztowało?” 

Radna Pani Małgorzata Chełstowska – „Przejazd kolejowy w Świerczach często jest 

zepsuty, należy interweniować”. 

Ad:6 

Przewodniczący Rady przypomniał treść omawianego pisma Pana Szczepańskiego z 

dnia 13.06.2012 r. dotyczącego zamiany przebiegu drogi w miejscowości  Kościesze, 

(działka nr 77/1). Koszty ponosi Pan Szczepański. Na komisjach Radni wnioskowali o 

pozostaniu przy wcześniej podjętej przez Radę decyzji. Po krótkiej dyskusji odczytano 

wniosek i jednogłośnie ilością 14 głosów przegłosowano stanowisko. 

Ad: 7 

Przewodniczący rady Gminy odczytał pismo Pana Mirosława Lubienieckiego z dnia 

19.06.2012 w którym zainteresowany prosi o pomoc materialna i fizyczną przy 

budowie budynku. Wójt wyjaśnił że chodzi o naprawę frontowej części budynku 

zniszczonego przez czas a  konkretnie należy wymienić jedną z zapruchniałych 

krokiew, a następnie zabezpieczyć dach papą. Pan Misiewicz poinformował, że papę 

na ½ dachu posiada. Po krótkiej dyskusji zaproponowano aby w przyszłym roku GOPS 

w Świerczach zabezpieczył środki na udzielenie pomocy w remoncie, natomiast 

wcześniej osoba kompetentna dokona oględzin i przedstawi koszty naprawy. Radny 

Dębski odczytał stanowisko podjęte na komisji – „Komisje ustosunkowały się na 

posiedzeniach”. Następnie  odczytano wniosek a radni jednogłośnie  ilością 14 głosów 

przyjęli wniosek. 

Ad:8 

Krótkiego wprowadzenia dokonał Wójt, poinformował on, że głównie chodzi o 

odzyskanie VAT-u z inwestycji budowy oczyszczalni ścieków w miejscowości 

Ostrzeniewo, do Urzędu Skarbowego musimy dostarczyć umowę na dzierżawę 

obiektu, uzgodniono że będzie to umowa cywilno  prawna na 3 lata z możliwością 

przedłużenia. Następnie Pani Skarbnik przedstawiła w jaki sposób możemy odzyskać 



VAT przez kolejne lata. Ponadto wystąpiła do Ministerstwa Finansów do Wydziału 

prawnego o opinię podatkowa co do zwrotu Vatu. Po krótkiej dyskusji dotyczącej 

oczyszczalni i sieci kanalizacji sanitarnej uzgodniono, że należy użyć zapisu 

„pozytywnie opiniuje zamiar dzierżawy a nie wyraża zgodę na dzierżawę”. 

Jednogłośnie uzgodniono stanowisko  ilością 14 głosów.  

Następnie przewodniczący Rady Gminy zarządził 10 minutowa przerwę w obradach. 

 

Ad: 9 

Pan przewodniczący poinformował, iż padła sugestia aby dokonać zmian w 

omawianej uchwale, chodzi o prowadzenie działalności gospodarczej polegającej na 

sprzedaży alkoholu w tzw. ogródkach piwnych, Pan Kęsicki poprosił  Przewodniczącą 

Komisji Zdrowia Panią Małgorzatę Chełstowską o  odczytanie stanowiska z komisji, 

które brzmiało: „komisje wnioskują o wprowadzenie zmian w uchwale nr 26/III/03” , 

projekty zmiany, które zaproponowano odczytała pani Elżbieta Górajczyk. Projekt 

uchwały w załączeniu.  

Po odczytaniu projektu otwarto dyskusję, głos zabrał radny Jerzy Dębski  „ Miałem 

okazję zapoznać się z takim samym projektem uchwały z Rady gminy z Wielkopolski, 

która została przez nadzór prawny Wojewody uchylona, rada odwołała się od tego 

postanowienia do Sądu Administracyjnego, niestety Sąd Administracyjny podtrzymał  

decyzje Wojewody, pierwsza rzecz czy jest taka potrzeba, że się tym zajmujemy  ni 

stąd ni z owąd, a druga rzecz czy musimy się tym zajmować i takie rzeczy tutaj robić, 

co my mamy do tego ma zezwolenie sanepidu, inne zezwolenia a co my mamy do 

tego jako Rada” Następnie o głos poprosiła Pani Elżbieta Górajczyk i poinformowała 

że „zgodnie z art. 12 o wychowaniu w trzeźwości ust 2 mówi, że Rada Gminy ustala w 

drodze uchwały zasady usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów 

alkoholowych  - więc ogródek piwny jest to forma podawania napojów alkoholowych 

więc jest to zgodne z ustawa o wychowaniu w trzeźwości.” Następnie 

Przewodniczący powiedział że jest to w kompetencji Rady Gminy i taka uchwałę 

możemy przyjąć. Należy wychodzić naprzeciw ludziom, którzy chcą legalnie 

sprzedawać alkohol. Następnie Pani Marzena Węgrocka odczytała projekt uchwały 

rozszerzony o definicję ogródka piwnego i przystąpiono do głosowania  - 12 głosów za 

przyjęciem uchwał, 2 głosy wstrzymujące. Uchwałę przyjęto większością głosów. 

 

Ad:10 

Pan Przewodniczący poprosił Panią Izabele Kielę  - Sekretarz Gminy Świercze o krótkie 

wprowadzenie. Statut Gminy Świercze to dokument, który był wielokrotnie 

zmieniany więc  należy go ujednolicić. Następnie Pani Hanna Kalinowska 

Przewodnicząca Komisji odczytała stanowisko podjęte na komisji „komisje 

pozytywnie zaopiniowały propozycję powołania do składu w/w Komisji osób: 

Sekretarza Gminy, prawnika, Przewodniczących stałych Komisji Rady Gminy oraz 

Przewodniczącego Rady Gminy”. W związku z powyższym Przewodniczący zapytał 



zainteresowanych o wyrażenie zgody na udział w Komisji. Wszystkie osoby wyraziły 

chęć uczestniczenia w pracach. W Komisji wezmą udział niżej wymienione osoby: 

 

1.Pani Izabela Kiela – Sekretarz Gminy 

2. Pani Ilona Kołodziejska- Komorowska – radca prawny 

3. Pani Marzena Węgrocka  

4 Pani Małgorzata Chełstowska 

5.Pani Hanna Kalinowska  

6. Pan Jarzy Dębski 

7. Pan Wiesław Kęsicki  

Jednocześnie Pani Sekretarz w odpowiedzi na zapytanie Pana Przewodniczącego do 

kiedy powinniśmy zakończyć prace i czy powinniśmy zawrzeć to w uchwale, 

odpowiedziała że ma nadzieję że uda się ten dokument stworzyć do końca tego roku, 

jednakże jeżeli prace nad Statutem Gminy się przeciągną nie będzie to miało żadnych 

konsekwencji. 

Po odczytaniu uchwały  przystąpiono do głosowania i uchwałę przyjęto jednogłośnie 

– ilością 14 głosów. 

 

Ad:11 

Głos zabrał Pan Wójt Adam Misiewicz, przyznał że po raz pierwszy udziela takiej 

informacji, - przypomniał że Urząd Gminy jest jednostka organizacyjną, przedstawił 

poszczególne referaty, ich kierowników  oraz  zakres obowiązków. Poinformował 

również o powrocie z urlopu wychowawczego Pani Katarzyna Żebrowska, która 

zajmie się podatkiem związanym z gospodarką odpadami. Ponadto Wójt 

poinformował że na dzień dzisiejszy nie zamierza zwiększać zatrudnienia, pomimo 

dokładanych zadań a obłożenie pracą jest coraz większe. Pan Przewodniczący zapytał 

czy zwiększono zatrudnienie o  jeden  etet w związku  zatrudnieniem osoby na 

miejsce pani Żebrowskiej, która przebywała na urlopie. Pan Wójt stwierdził iż 

wcześniej był jeden wakat . 

 

Ad:12 

Jako pierwszy zabrał głos Pan Adam Misiewicz w zastępstwie Komendanta Gminnego 

OSP Pana Bogusława Dygusa, który obecnie przebywa na urlopie. Trzy jednostki OSP 

w Świerczach, Świeszewku oraz Dziarnie posiadają w dyspozycji 4 samochody 

ratowniczo – gaśnicze wyposażone w autopompy i motopompy. Pojazdy są w bardzo 

dobrym stanie technicznym. Braki występują w ubraniach ochronnych atestowanych. 

Ponadto w 2011 roku jednostki otrzymały między innymi taki sprzęt jak: motopompa 

typu KOSHIN KTH 80X, piły spalinowe, rozpierak hydrauliczny, agregat prądotwórczy, 

prądownica wodno – pionowa,  motopompa szlamowa, przecinarka ratownicza, 

wentylator oddymiający, poduszki podnoszące niskociśnieniowe, motopompa 

pływająca, chełmy. Ponadto  w roku 2011 w zdarzeniach w których brały udział 



Zastępy OSP Świercze i OSP Świeszewko (łącznie 116 ochotników) dotyczyły przede 

wszystkim wypadków drogowych, pożarów, usuwanie zagrożeń życia i zdrowia ludzi. 

Łączna długość trwania akcji wyniosła 135 godzin. Z ogólnej ilości 26 zdarzeń 10 to 

były pożary. W celu zabezpieczenia sprawnego działania niezbędna jest wymiana 

drzwi garażowych w Świerczach oraz docieplenie sufitów i ścian garaży w Świerczach 

ze względu na duże straty ciepła w okresie zimowym. 

Następnie głos zabrał Komendant Posterunku Policji w Świerczach Pan Józef 

Grabowski, który przedstawił ocenę bezpieczeństwa za pierwsze półrocze 2012 r. 

Teren Gminy Świercze oraz Gminy Gzy obsługuje Posterunek Policji w Świerczach, 

obsada posterunku wynosi pięciu policjantów w tym jedna policjantka. Do obsługi 

terenu Gminy Świercze przydzielono jednego dzielnicowego i dwóch policjantów do 

spraw kryminalnych. W okresie od  stycznia do czerwca posterunek przeprowadził 86 

postępowań przygotowawczych gdzie wykrywalność kształtowała się na poziomie 

88%.  W danym okresie odnotowano 10 kradzieży,  4 włamania, 1 uszkodzenie mienia 

i 2 przypadki rozboju. Do najczęstszych przestępstw należą wykroczenia drogowe 

spowodowane nietrzeźwymi kierowcami ujawniono 48 nietrzeźwych kierujących. 

Ponadto odnotowano również łamanie zakazu sadowego – 1 przestępstwo, znęcanie 

się nad rodziną  - 6 przestępstw, znęcanie się nad zwierzętami  - 1 przestępstwo, 

groźby karalne – 2 przypadki, alimenty - 3 postępowania. Policjanci wykonywali 

również czynności karno – administracyjne, skierowano 14 wniosków o ukaranie, 

nałożono 64 mandaty karne, mandaty za zakłócanie ładu i porządku publicznego. 

Ponadto przeprowadzono 126 interwencji, skontrolowano 174 pojazdy, 

wylegitymowano 258 osób, przeprowadzono 117 wywiadów i ustaleń, liczba 

skierowanych 18 wniosków do komisji uzależnień, liczba osób doprowadzonych 21, 

odbyto również 11 spotkań ze społeczeństwem. Pan Józef Grabowski poinformował o 

celach w drugim półroczu a zwłaszcza dalsze patrolowanie terenu szkoły, parku oraz 

przejścia kolejowego, kontrola drogowa na trasie Kałęczyn – Klukowo – Świerkowo, 

pod kontem tonażu. Podsumowując Komendant stwierdził, że teren gminy Świercze 

jest terenem bezpiecznym, nie ma takiego chuligaństwa jak kiedyś i nie dochodzi do 

poważnych przestępstw. 

Ad:13 

Następnie o głos poproszono Panią Skarbnik Annę Puchalską aby przedstawiła projekt 

uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Zmieniają się 

wartości przedsięwzięć  do budowy sieci kanalizacji dodajemy 40 000 tys zł z uwagi na 

zwiększony zakres robót, o 31 800 tys zł zwiększamy wartość inwestycji budowy 

oczyszczalni ścieków. Są to pieniądze na spłatę odsetek na zaciągnięte na ten cel 

kredyty. Kolejna zmiana to kolejność spłaty rat kredytów przed podpisaniem umowy z 

Bankiem Ochrony Środowiska będą dwa kredyty na kwotę 200 000 zł i 1 380 000   

roku 2013 jakąś kwotę musimy wpłacić na poczet spłaty tych kredytów, jest to kwota 

500,00 zł którą dodajemy w roku 2012. W roku 2013 do spłaty kredytów mamy kwotę 



934 500,00 zł a w roku 2021 649,500 zł. Pozostałe zmiany w WPF spowodowane są 

zmianami w uchwale budżetowej. Dochody na tą chwile wzrastają o kwotę 

211 817,10 zł z czego na realizację  projekt systemowego Krok po Kroku otrzymujemy 

dotacje w wysokości 90 901,00 zł,. Z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej na usuwanie azbestu otrzymamy dotacje w wysokości 46 381,40 

zł. 2000 zł to środki na dofinansowanie zakupu i montażu bramy garażowej, kwotę w 

wysokości 3751,50 zł otrzymaliśmy z odszkodowania z PZU w związku z uszkodzeniem 

centrali telefonicznej w związku z anomaliami pogodowymi. Te pieniądze będą 

przeznaczone na zakup nowej centrali telefonicznej. Jest to zakup inwestycyjny. 

Dochody zwiększamy również o kwotę 935,00 zł z tytułu najmu budynku 

mieszkalnego od PKP. O kwotę  91552 zł  – zwiększają  się wydatki majątkowe w tym 

71.800 – uporządkowanie gospodarki wodno-ściekowej, 16,000 tys zł zakup i 

modernizacja bramy garażowej w Świerczach oraz 3751,50 zł na zakup centrali 

telefonicznej. Nie zmieniamy deficytu. Stanowisko komisji odczytała Przewodnicząca 

Komisji Rolnictwa Pani Marzena Węgrocka „Wszystkie komisje pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały”.  Pani Skarbnik odczytała projekt uchwały po czym 

przystąpiono do głosowania – uchwałę przyjęto jednogłośnie. 

 

Ad 14 

Ponownie głos zabrała Pani Skarbnik, która odczytała projekt uchwały w sprawie 

zmian w uchwale budżetowej Gminy Świercze na rok 2012. Uchwałę przyjęto 

jednogłośnie ilością 14 głosów. 

Ad:15 

Odpowiedz na interpelacje udzielił Wójt Gminy Świercze: 

- Pierwsza interpelacja Pana Remigiusz Dudka – Czy czynione są starania o 

przyspieszenie melioracji? Dwa lata temu mieszkańcy z rejonu Prusinowice, 

Ostrzeniewo Wyrzyki składali takie wnioski do Zarządu Melioracji i Urządzeń 

Wodnych w Pułtusku, w związku z powyższym Wójt wystąpił z oficjalnym pismem do 

Oddziału z zapytaniem o podanie informacji na jakim etapie rozpatrywane są złożone 

wnioski.  

- Druga interpelacja Radnego Leszka Ostrzyniewskiego – „Kto będzie finansował 

budowę transformatora „ – Wójt udzielił odpowiedzi, że „my jako Gmina ponieśliśmy 

opłatę na poczet przyłącza do konkretnych budynków jest to kwota 12 688,81 zł, 

żadnych opłat Gmina już ponosić nie będzie”. 

- Trzecia interpelacja Pani Małgorzaty Chełstowskiej dotycząca częstych awarii 

przejazdu kolejowego, Wójt poinformował że w ostatnim czasie nikt z mieszkańców 



nie zgłaszał takich awarii. Na początku rzeczywiście takie sytuacje miały miejsce. 

Jeżeli informacje się potwierdzą, to Wójt wystąpi z oficjalnym pismem do PKP PLK o 

przedstawienie informacji ile takich zdarzeń miało miejsce w ostatnim czasie, jakie są 

tego przyczyny oraz w jaki sposób zamierzają takie zdarzenia ograniczyć. 

Ad:16 

Jako pierwszy zabrał głos Radny Ryszard Flont – „Kto jest odpowiedzialny za porządek 

na moście rzeki Kolnica?” Wójt poinformował, że odszuka pismo zorientuje się i 

udzieli konkretnej odpowiedzi. Część rozmowy nie została nagrana, ponieważ 

rozmówcy nie mówili do mikrofonu.  

Następnie Wójt poinformował, że wpłynęło pismo z Zarządu Powiatu którego 

autorem jest nasz Radny Pan Julian Kutner w sprawie dofinansowania zadania 

inwestycyjnego w ramach wieloletniego programu pod nazwą: Narodowego Program 

Przebudowy Dróg Lokalnych. Szerszych informacji udzielił Pan Julian Kutner, który 

poinformował że pismo tej treści zostało wysłane do kilku gmin. Zdaje sobie sprawę 

że Gmina Świercze nie posiada środków w budżecie na udzielenie wsparcia. Szerzej o 

tej sprawie ani co do partycypacji w kosztach na poziomie gmina powiat nie może się 

wypowiadać ponieważ nie jest do tego upoważniony. Radny Dębski zauważył iż „Tyle 

razy dokładaliśmy już do inwestycji powiatu, że mają jeszcze odwagę występować do 

nas o dalsze pieniądze, to jest przerażające” Wójt zadał pytanie „ Czy są ustalone 

priorytety budowy drogi w gminach, które drogi najpierw będą robione oraz czy w 

związku z terminem złożenia wniosku do dnia 30 września br wymagana jest pełna 

dokumentacja takiej drogi”. Pan Radny Kutner oświadczył, że potrzebny jest tylko 

kosztorys. Głos zabrał również Pan Radny Wiesław Adamiak, który wspomniał „drogę 

Strzegocin – Kościesze, która jest właściwie historią, od 12 lat jest obiecana przez 

powiat”. Pan przewodniczący zapytał również Radną powiatu Panią Halinę Banach czy 

są jakieś założenia w budżecie co do budowy tych dróg. Radna Halina Banach 

odpowiedziała, że w chwili obecnej nie posiada wiedzy na ten temat. Głos zabrała 

również Radna Hanna Kalinowska, która przytoczyła problem braku prądu a co za tym 

idzie również wody. Zapytała czy Zakład Usług Wodnych nie mógł by zakupić agregatu 

prądotwórczego. Wójt zaproponował, że porozmawia z kierownictwem Zakładu Usług 

Wodnych i zaproponuje dwa rozwiązania: zakup przez Zakład agregatów lub 

wypożyczenie agregatów od naszych strażaków, natomiast Zakład zwróciłby tylko 

koszty użytkowania naszych agregatów. 

Ad:17 

Przewodniczący zamknął XVII posiedzenie Sesji Rady Gminy. 

Protokół sporządziła: 
Agnieszka Dębska  Przewodniczący 

 Rady Gminy Świercze 

 /-/ Wiesław Kęsicki 


